
 

Till styrelsen för Österbottens välfärdsområde 

 

 

Ärende: Utlåtande gällande ändringar i servicenätet för gemenskapsboende samt för 
serviceboende med heldygnsomsorg i det mellersta området 2025–2026. 

 

Medlemmarna i Äldrerådet i Korsholm har tagit del av materialet rörande ändringar i servicenätet för 
gemenskapsboende samt för serviceboende med heldygnsomsorg i det mellersta området 2025–
2026. 

Äldrerådet har tagit del av Korsholms kommunstyrelses utlåtande (3.10.2024) och ställer sig bakom 
denna.  

Gemenskapsboende är i sig bra, eftersom vårdbehoven varierar. Äldrerådet ställer sig emellertid 
frågande till vem som i nuläget skulle klara av gemenskapsboende. De som under senare år slutligen 
fått plats på ett boende har varit i så pass dåligt skick och haft ett så stort vårdbehov att 
heldygnsvård varit enda alternativet. Anhöriga har ofta vårdat sin nära på egen hälsas bekostnad. 
Behovet av heldygnsomsorg kommer sannolikt att öka med den växande andelen äldre. Att i nuläget 
ändra Solhörnans form känns därför kortsiktigt. 

Äldrerådet vill särskilt lyfta fram de tidigare pensionärshemmens potential för att igen utvecklas till 
en form av gemenskapsboende. I t.ex. Replot fungerar Björkliden fortfarande och de boende 
kommer dagligen in för mat och kaffe. Hemvården finns i samma fastighet och gruppverksamhet 
ordnas regelbundet av olika aktörer. Närheten och gemenskapen i radhuset ökar tryggheten, vilket 
också är målet med den nya gemenskapsboendemodellen. Pensionärshemmen finns därtill utspridda 
i kommunen vilket bidrar till en fortsatt naturlig kontakt med grannar och familj. 
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